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  Jeden z najznámejších svidníckych lekárov Viliam Revický bol 
pri uvádzaní lekárskych osobností do Dvorany slávy slovenskej 
medicíny. To sa konalo v rámci tradičného podujatia Slovenskej 
lekárskej spoločnosti ešte v závere júna v bratislavskom hoteli 
Sorea Regia.

Svidnícky lekár Viliam Revický v Bratislave prezentoval 
fotografi e motýľov pod názvom Lietajúce šperky 

  Cieľom vzniku projektu Dvorana slávy slovenskej medicíny a jeho realizácie 
je popularizácia popredných osobností slovenskej medicíny, ktoré významnou 
mierou prispeli k budovaniu slovenskej medicíny, medicínskeho školstva a 
vzdelávania, k zvyšovaniu odbornej úrovne poskytovanej zdravotnej starostli-
vosti u nás, k šíreniu dobrého mena slovenskej medicíny doma a v zahraničí, 
najmä tých, ktorí sa zaslúžili o vznik a rozvoj Slovenskej lekárskej spoločnosti. 
Slávnostné uvedenie osobností slovenskej medicíny do Dvorany slávy sloven-

skej medicíny je spravidla spojené s výstavou obrazov a umeleckých prác, 
najmä lekárov a zdravotníckych pracovníkov, ktorí sa v rámci svojich záľub 
venujú aj tejto umeleckej činnosti. No a práve svidnícky lekár Viliam Revický 
mal tú česť sa na tom podieľať.
  Súčasťou slávnostnej akcie v Bratislave boli aj dve prezentácie, ako aj výsta-
vy, no a jedna z nich patrila práve svidníckemu lekárovi Viliamovi Revickému. 
Bola to výstava fotografi í motýľov nazvaná Lietajúce šperky.

  Pripomeňme, že Viliam Revický sa narodil 28. mája 1952 v Breznici pri 
Stropkove. Po ukončení štúdia na LF UPJŠ v Košiciach začal pracovať na 
Detskom oddelení nemocnice vo Svidníku. Primárom oddelenia bol až do roku 
2018 a vo svidníckej nemocnici pôsobí dodnes. Popritom začal pracovať na 
čiastočný úväzok aj na imunoalergologickej ambulancii, kde doteraz pracuje 
na plný úväzok. Maľovanie mal rád už od detstva, venuje sa mu od základnej 
školy. Mnoho vlastných olejomalieb daroval rodine a priateľom.
  Viliam Revický neskôr svoju záľubu rozšíril o fotografovanie. Najradšej fo-
tografuje motýle, i keď si to vyžaduje trpezlivosť, dlhé a tiché čakanie, často 
nepohnuté státie. V minulosti fotografoval aj motýle, ktoré sa práve vyliahli z 
kukly prinesenej zo záhrady. Napriek tomu, že ho viacerí kolegovia, priatelia 
a primátori mesta Svidník vyzývali k vystavovaniu svojej umeleckej tvorby na 
samostatnej výstave, doteraz ju neorganizoval. Výber z jeho fotografi í motýľov 
bol vystavený počas XVIII. Bardejovských dní pneumológov a ftizeológov v 
Bardejovských kúpeľoch v roku 2012. Jeho fotografi e si možno pozrieť na 
portáli ephoto.sk, pod menom „fotografi k.“ Mnohé boli ocenené ako TOP 
fotografi a dňa.                                                                                           (pn)

  Aj toto leto vo Svidníku premáva turistický vláčik na kolesách. Podľa informácií, 
ktoré nám poskytla vedúca Odboru kultúry, marketingu a cestovného ruchu Mest-
ského úradu vo Svidníku Kristína Tchirová, vláčik Dukeláčik je v prenájme Soci-
álneho podniku, rovnako ako minulý rok a úhrady zaň platí tiež Sociálny podnik.
„Vláčik je prenajatý od Dní mesta Svidník až po Dukelský beh mieru, čiže 
na celé leto. Vláčik jazdí 5x do týždňa, 3x do dňa. Okrem tohto sa využíva 
aj na súkromné jazdy pre klientov, ktorí si vláčik zarezervujú,“ informovala 
Kristína Tchirová s tým, že samotný prenájom vláčika z Poľska stojí 9 500 eur 
na celé leto.
  „Mimo prenájmu sú vo výdajoch aj personálne náklady a pohonné hmoty. 
V príjmovej časti sú vstupenky, súkromné prenajatia vláčika, ale aj rekla-
ma na vláčiku. Celkové hospodárenie bude zrejmé po ukončení sezóny,“ 
dodala Kristína Tchirová. Pripomeňme, že vláčik Dukeláčik jazdí zo Svidníka až 
do Údolia smrti a späť, pričom zastávku má napríklad aj v Kapišovej.           (ps)

Vláčik Dukeláčik prevádzkuje Sociálny podnik mesta Svidník
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  Po dlhých 47 rokoch sa v uplynulý piatok vo svidníckom hoteli Rubín 
stretli absolventky niekdajšieho Stredného odborného učilišťa odevného vo 
Svidníku. V tom čase to bolo učilište patriace pod vtedajšie Odevné závody 
kapitána Nálepku (OZKN) vo Svidníku.

Bývalé „odeváčky“ sa stretli po dlhých 47 rokoch 

  Absolventky trojročného odboru pánsky krajčír z rokov 1973-1976 sa stretli spolu so svojim 
triednym učiteľom Milanom Safkom. Z 23 absolventiek sa ich zišlo pätnásť, ktoré si pospo-
mínali aj na tri spolužiačky, ktoré ich už navždy opustili, ale i na tie, ktoré z rôznych dôvodov 
na spoločné stretnutie nemohli prísť.
  Triedny učiteľ Milan Safko na stretnutie po 47 rokoch priniesol aj malé spomienkové tablo 
s fotografi ami všetkých absolventiek. 
  V spomienkach nevynechali ani tie, keď všetky minimálne tri roky po skončení školy 

museli pracovať vo vtedajšej svidníckej „odeve,“ ako odevnú 
spoločnosť dlhé roky volali. Poniektoré z nej zakrátko odišli, 
mnohé však v „odeve“ odpracovali dlhé roky, no a teraz už len s 
nostalgiou spomínali na staré dobré študentské i pracovné časy. 

(ps)

   Pred týždňom sme na našich stránkach informovali, 
že v rámci predvolebnej kampane pred predčasnými 
parlamentnými voľbami, ktoré sa uskutočnia v sobotu 30. 
septembra, možno aj v našom regióne čoraz častejšie 
stretnúť rôznych kandidujúcich politikov. Po bývalom 
hercovi kandidujúcom za stranu Demokrati Robertovi 
Halákovi, ktorý cez Svidník prechádzal v rámci pochodu 
po turistickej trase Cesta hrdinov SNP, do Svidníka minulý 
týždeň zašli napríklad politici z OĽaNO. 
   Na veteránoch, legendárnych fi atkách 500, ste mohli vo 
Svidníku a okolí stretnúť napríklad súčasných poslancov 
Národnej rady za spomínané OĽaNO Annu Andrejuvovú a 

Gábora Grendela. Tí si po našom regióne urobili taký 
menší výjazd. Zastavili sa na Dukle pri vyhliadkovej 
vežu, ale aj pri drevenom gréckokatolíckom chráme 
v Ladomirovej, no a vo Svidníku ich doplnil na ďalšej 
fi atke 500 aj rodák z Mrázoviec, žijúci v Kračúnov-
ciach a pôsobiaci na poste prednostu Okresného 
úradu v Prešove Peter Harvan. 
   Mimochodom, už túto stredu 16. augusta si to do 
Svidníka namieri aj samotný Igor Matovič. S podtitu-
lom - Bez ochranky - s ním v stredu 16. augusta od 
19. hodiny môžete diskutovať vo svidníckej reštau-
rácii StavBet. 

   Je zrejmé, že 
postupne do re-
giónu zavítajú aj 
ďalší politici, ako 
napríklad v ne-
deľu 27. augus-
ta, keď príchod 
svojho straníc-
keho šéfa Petra 
Pellegriniho na 
podujatie, ktoré 
pripravujú v skan-
zene, avizovala 
okresná predsed-
níčka Hlasu vo 
Svidníku Alena 
Nováková. 

(ps)

Legendárne fi atky aj v uliciach Svidníka - príde Matovič a chystá sa aj Pellegrini
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Tohtoročné leto je v plnom prúde a k letu neodmysli-
teľne patria letné dovolenky, ale aj rôzne letné výlety. 
Každoročne na stránkach nášho týždenníka Podduk-
lianske novinky prinášame anketu o tom, ako leto trávia 

ľudia z regiónu pod Duklou. 

MOJE LETO

  Ako pracovné oddychovanie. Takto nazýva leto svojej rodiny riaditeľ Tech-
nických služieb mesta Svidník Lukáš Dubec. Dôvody na to sú úplne prosté.
„Podstatnú časť sme strávili na chatke, kde sme sa venovali záhrade a 
nejakým dokončovacím prácam a trávili spoločný čas,“ ozrejmil Lukáš 
Dubec, ktorý si to však s manželkou a dvomi deťmi namieril aj za hranice. Za 
svoju dovolenkovú destináciu si vybrali Poľsko.
„Podnikli sme výlet do mesta Krakov, ktoré nám už skôr učarovalo. Aj 
keď nám počasie neprialo, stálo to za to. V tomto meste je stále čo vidieť, 
čo robiť, takže pobyt v Krakove sme si naozaj užili a sme spokojní,“ 
povedal nám Lukáš Dubec s tým, že koncom leta ešte plánujú predĺžený 
víkend niekde vo Vysokých Tatrách.

 (ps)

Lukáš Dubec oddychoval pracovne na chatke, 
ale s rodinou si užil aj historický Krakov 

  Svidníčanka Darina Marková tvrdí, že čas letných prázdnin jej 
dáva nielen možnosť oddychovať, ale aj spoznávať nové mies-
ta. Pre ňu a manžela Františka je rok 2023 v rôznych smeroch 
jubilejný a pobyt v Turecku ako dar dostali od dcéry Alexandry.

Podľa Dariny Markovej sa má v lete Podľa Dariny Markovej sa má v lete 
nielen oddychovať, ale aj spoznávať nielen oddychovať, ale aj spoznávať 

  „Relax pri mori sme na jeden deň zamenili za poznávací výlet a vybrali 
sme sa na nádherne miesto - Pamukkale. Tento prírodný zázrak ostáva 
jednou z tureckých najpopulárnejších turistických atrakcií. Jeho meno 
v preklade znamená „Bavlnený hrad,“ čo vychádza z jeho krásnych 
travertínových terás, horúcich prameňov a nápadnej bielo sfarbenej kra-
jiny,“ ozrejmila nám Darina Marková, podľa ktorej na toto miesto okrem toho 

chodia turisti aj za rui-
nami grécko-rímskeho 
kúpeľného mesta Hie-
ropolis, kde sa môžu 
kúpať v prírodných 
prameňoch rovnako, 
ako po celé tisícročia 
predtým.
„To sme, samozrej-
me, využili aj my, a 
vykúpali sme sa v 
Kleopatriných kúpe-
ľoch. Obdivovali sme 
pozostatky antického 
divadla či Apolonóv-
ho chrámu. 
  Na svahoch Pamuk-
kale sme vyskúšali 
horúce pramene ter-
málnej vody, ktoré 
tvoria biele vápen-
cové kaskády s ter-
málnymi bazénmi,“ 
doplnila ešte Darina 
Marková s tým, že 

predtým, ako odleteli do tejto 
horúcej krajiny, pár týždňov strá-
vili v Nemecku a navštívili zopár 
zaujímavých miest v Mníchove, 
Augsburgu, Ingolstadte, Gunzbur-
gu a v ďalších. 

(ps)
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  Ikonopisná maľba je svojbytný umelecký prejav a špecifi cký výtvarný druh 
sakrálnej umeleckej tvorby východnej cirkvi - gréckokatolíkov i pravoslávnych. 
Prostredníctvom jedinečnej formy sprístupňuje veriacim božskú realitu a 
transformuje myšlienky teologických textov. 

Aké je byť ikonopiscom?   Už samotný pojem „ikonopisná maľba“ výstižne poukazuje na skutočnosť, 
že božie slovo je „napísané“ prostredníctvom ikony - obrazu. 
  V priestoroch Podduklianskeho osvetového strediska vo Svidníku si 5. au-
gusta záujemcovia v rámci tvorivej dielne „Písanie ikon“ vyskúšali aké je to byť 
ikonopiscom. Lektorom podujatia bol Ladislav Puškár. Podujatie realizované 
s fi nančnou podporou Fondu na podporu umenia. 

Katarína Grúsová, POS vo Svidníku

  Pracovník Technických služieb mesta Svidník v pondelok 7. augusta oznámil 
na policajnú linku nález munície pri zimnom štadióne na Bardejovskej ulici. 
Na miesto bola okamžite vyslaná policajná hliadka ako aj krajský pyrotechnik.    
  Pracovníci technických služieb našli neznámu muníciu počas vykonávania  
terénnych prác. Pyrotechnik určil, že ide o delostrelecký granát z obdobia II. 
sv. vojny, muníciu prevzal k zneškodneniu.

(krpz)

  Poverený príslušník Obvodného oddelenia Policajného zboru vo Svidníku 
vzniesol obvinenie z trestného činu krádeže žene z obce Rovné. 
  V stredu 9. augusta podvečer, v jednom z obchodov na Ul. Sovietskych 
hrdinov, vo Svidníku nakupovala. Vybraný tovar, konkrétne dva hydinové ham-
burgery si vložila pod mikinu, ktorú mala oblečenú. Takto vystrojená prešla cez 
pokladničnú zónu bez zaplatenia. Žena tak konala napriek tomu, že obdobného 
činu sa dopustila naposledy v máji tohto roku. Polícia ženu zadržala, boli s 
ňou vykonané potrebné procesné úkony, stíhaná je na slobode.          (krpz)

Granát na štadióne 

Hamburgery pod mikinou
  V obci Kečkovce sa v nedeľu 6. augusta uskutočnilo kultúrne podujatie s ná-
zvom „Rusínsky folklórny festival“, ktorého usporiadateľom bol obecný úrad v 
Kečkovciach v spolupráci  Podduklianskym osvetovým strediskom vo Svidníku.  
Obyvateľom obce, rodákom a návštevníkom obce v tento deň sme priblížili 
tradície, piesne a ľudovú hudbu. V programe prvýkrát vystúpili Kečkovské 
beťare, Igor Latta - ľudový rozprávač a folklórny súbor Chemlon Humenné.

Kultúrne podujatie „Rusín-
sky folklórny festival“ bol 
podporený fi nančnými pro-
striedkami Fondu na pod-
poru kultúry národnostných 
menšín v roku 2023 (KULT-
MINOR). Veľké ďakujem 
patrí poslancom obecného 
zastupiteľstva a všetkým 
ostatným, ktorí priložili ruku 
k dielu.

Edita Oreničová, 
starostka obce 

Obec Kečkovce ožila tradíciami i piesňami 

  Starosta obce Šarišský Štiavnik Michal Kimák tohtoročné 
leto trávi so svojou rodinou nielen výletmi po Slovensku, 
ale aj dovolenkou v zahraničí. 
„Začali sme Spišským hradom a Kaplnkou sv. Kríža. 

Čarovný bol Ľubovniansky hrad a skanzen, no synovia si najviac zá-
bavy užili vo Vojenskej 
expozícii Michala Stren-
ka. V Tricklandii sme si 
urobili veľa zábavných 
fotografií. Slnečné a 
horúce dni sme strávili 
v mori a pri bazéne v 
meste Trogir. Navštívili 
sme aj novozrekonštru-
ovanú vyhliadkovú vežu 
na Dukle,“ povedal nám 
starosta Michal Kimák. 

(pn) 

Leto trávia po Slovensku i v Chorvátsku
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prvých demokratických volieb v roku 1994, dejiny Britského Impéria so zame-
raním na Kráľovské vojenské námorníctvo a obchodné námorníctvo, a moja 
coursework (záverečná práca) na tému "Historians have disagreed about the 
extent to which, by 1924, the Russian people had exchanged one authoritarian 
regime for another" sa 
zaoberala zmenou re-
žimu v Ruskom Impériu 
po Októbrovej revolúcii. 
  Študoval som taktiež 
Politics & Government 
so zameraním na politic-
ké ideológie, politiku Veľ-
kej Británie a Spojených 
štátov amerických. Moj-
im 3 A level predmetom 
bol Francúzsky jazyk a 
literatúra, v rámci kto-
rého som sa zameriaval 
na francúzsku literatúru, 
kinematografi u, politiku 
a kultúru. 
  Z Francúzskeho jazyka 
som ešte pred ukonče-
ním môjho štúdia zís-
kal diplom DELF B2 (le 
Diplôme d'Études en 
Langue Française) a 
taktiež diplom DALF C1 

6Spravodajstvo 

  Má za sebou štúdium na Slovensku i vo Veľkej Británii, kde 
vo vysokoškolskom štúdiu ešte pokračuje. 19-ročný Svidníčan 
Maxim Sebastian Stecenko je ukážkou toho, ak sa mladosť, 
ambicióznosť a zanietenosť pre vzdelávanie spojí so snahou 
plniť si sny. Tento mladík je absolventom Základnej školy na 
Karpatskej ulici vo Svidníku a následne pokračoval na Bilingvál-
ne Gymnázium na Konštantínovej ulici v Prešove. Zakrátko si 
to zamieril do Veľkej Británie a práve pri tomto momente sme 
začali náš rozhovor s ním.

19-ročný Svidníčan Maxim Sebastian Stecenko študuje vo Veľkej Británii 
a chce byť veľvyslancom USA v niektorej z krajín Vyšehradskej štvorky 

PREČO SA ROZHODOL PRE VEĽKÚ BRITÁNIU? 
 „Aj keď som mal na výber medzi Spojenými štátmi americkými a Veľkou Bri-
tániou, Veľkú Britániu som si zvolil z dvoch dôvodov: chcel som si vyskúšať 
život v krajine, v ktorej som ešte nežil a chcel som ostať bližšie k Slovensku a 
rodine. Študovať vo Veľkej Británii mi umožnilo vrátiť sa do Svidníka až 6-krát 
do roka a premietlo sa aj do častých návštev mojej rodiny a priateľov u mňa 
vo Veľkej Británii. Čo sa týka výberu školy, tú som si vybrať nemohol, nakoľko 
úspešní kandidáti výberového konania Headmasters' and Headmistresses' 
Conference (HMC) Projects in Central and Eastern Europe, si školu nevybe-
rajú. Škola si naopak vyberá študenta, aby sa dosiahla čo najlepšia zhoda 
medzi akademickým profi lom žiaka a jeho preferenciami, no a úspešnosť tejto 
zhody môžem len potvrdiť.“ 
  Maxim Sebastian Stecenko zo Svidníka odišiel, keď mal sedemnásť rokov. 
Jeho štúdium na New Hall School, ktorá bola do roku 1547 letným sídlom Hen-
richa VII., ukončil v júni tohto roku ako žiak Year 13 (13. ročníka) po skončení 
všetkých jedenástich individuálnych skúšok A levels. Sú vlastne ekvivalentom 
maturitnej skúšky na Slovensku, no ale viac akademicky náročné. 
 „Študoval som Históriu so špecializáciou na moderné dejiny Spojených štátov 
amerických, dejiny Južnej Afriky v dobe Apartheidu, teda od roku 1948 do 

19-ročný Svidníčan Maxim Sebastian Stecenko s mamou a sestrou 
v Paríži, kde sa často stretávajú... 

Na formálnej večeri na University of Oxford s priateľmi z Poľska

Počas formálnej debaty s miestnymi politikmi z Liberal 
Democrat Party a Labour Party

S kamarátkou v Londýne...
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(le Diplôme Approfondi de Langue Française), oba vydávané Ministerstvom 
školstva Francúzskej republiky a potvrdzujúce úroveň jednotlivca vo Fran-
cúzskom jazyku - v prípade DALF C1 ide o úroveň blízko rodeného rečníka,“ 
zhodnotil svoje študentské úspechy Maxim Sebastian Stecenko a my sme sa 
v rozhovore s ním vrátili k tomu, ako sa na štúdium vo Veľkej Británii dostal.   

DOSTAŤ SA NA SÚKROMNÚ ŠKOLU 
V ANGLICKU NEBOLO JEDNODUCHÉ 

  Zdôraznil, že dostať sa na súkromnú školu v Anglicku vôbec nebolo a nie 
je jednoduché.
  „Prihlásil som sa do výberového konania Headmasters' and Headmistresses' 
Conference (HMC) ktoré na Sloven-
sku organizuje nezisková organizácia 
LEAF pod vedením K. Križkovej. 
  V rámci procesu bolo potrebné ako 
prvý krok vyplniť rozsiahlejšiu pri-
hlášku, týkajúcu sa osobných údajov, 
jazykových znalostí, neakademických 
voľnočasových aktivít, diplomov a 
iných ocenení, nakoniec bolo potrebné 
zodpovedať v 100 až 200 slovách na
5 krátkych odpovedí, ako napríklad 
"Describe the ways that you will be 
an ambassador for your country at 
your new American school. What do 
you want your new school community 
to learn about you and your culture?"  
  Po zaslaní online prihlášky bolo po-
trebné do LEAFu v Bratislave zaslať 
ako prílohu k online prihláške nasledu-
júce dokumenty: preklady vysvedčení, 
dve odporúčania od učiteľov, dotazník o zdravotnom stave, súhlas rodičov a 
prehlásenie rodičov o ich fi nančných príjmoch. To bolo teda prvé kolo výberu, 
ak je kandidát úspešný v prvom kole výberového konania, tak je pozvaný do 
druhého kola, čo je vlastne online test Duolingo ,ktorý overí znalosť Anglického 
jazyka. Ak je kandidát úspešný, teda získal v teste úroveň B2 a vyššie, tak 
postupuje do tretieho kola výberového konania. 
  Tretie kolo výberového konania pozostáva z pohovoru so zástupcami orga-
nizácie HMC a ASSIST buď v Bratislave alebo v Košiciach. Tretie kolo týmto 
ukončuje výberové konanie do programov HMC a ASSIST, a zostáva už len 
čakať do konca februára na mail od Katky Križkovej, ktorý informuje o prijatí 
či neprijatí do jedného z programov. 
  Po prijatí zvyčajne nasleduje veľa papierovačiek a formálnej komunikácie 
so školou a taktiež vízový proces, nakoľko po BREXIT-e je potrebné mať 
študentské víza na štúdium vo Veľkej Británii. Ak by ste sa chceli dozvedieť 
viac o programmoch HMC a ASSIST, tak odporúčam navštíviť webovú stránku 

https://www.leaf.sk/scholarships/, kde získate podrobné informácie o progra-
moch a taktiež kontaktné informácie na Katku Križkovú.“ 

AKO VYZERÁ JEHO TYPICKÝ ŠTUDENTSKÝ DEŇ?  
  Mladý Svidníčan Maxim Sebastian Stecenko toto všetko zvládol, a preto 
študoval vo Veľkej Británii. Preto mohol zažívať to, čo zažívajú bežní anglickí 
študenti. „Môj typický študentský deň vyzeral nasledovne: 
  budíček o 6:30 a príprava do školy, raňajky o 7:30, registration in the house by 
the Headmaster o 8:05 (čiže registrácia všetkých chlapcov v mojom boarding 
house pred odchodom do školy vedúcim boarding house), 
  tutorial o 8:20 (niečo ako triednická hodina, ktorú som mával každý deň okrem 

pondelka, kedy sme mali Chapel, teda 
zhromaždenie v kaplnke, štvrtka, kedy 
sme mávali Assembly a taktiež piat-
ku, keď bolo House Assembly, teda 
stretnutie všetkých členov House, ktorý 
nám bol pridelený pri nástupe do školy 
ako vo fi lme Harry Potter a v rámci 
ktorého sme súťažili s inými House, 
teda s inými domami, v ktorých boli 
ubytovaní študenti. 
  Začiatok vyučovania o 8:45, pre-
stávka na obed od 12:55 do 14:20 
a následne začiatok poobedňajšieho 
vyučovania trvajúceho do 16:15, po 
ktorom nasledovali niečo ako naše 
krúžky do 17:30, večerná registrácia v 
boarding house o 18:00 nasledovaná 
večerou a povinným dozorovaným 
štúdiom od 19:00 do 20:30, po ktorom 
sme mali možnosť alebo pokračovať 

v štúdiu, alebo sa zúčastniť spoločenských aktivít ako netball, ultimate 
frisbee, University Challenge atď., organizovaných našimi Headmasters and 
Headmistresses, o 22:00 bola vždy posledná nočná registrácia v boarding 
house, po ktorej sme už boarding house opustiť nemohli, no a deň sa končil 
večierkou o 23:00 pre Year 12 a o 23:30 pre Year 13, keď nám vypli WIFI a 
takto znemožnili eventuálne štúdium, v ktorom sme aj tak viacerí pokračovali 
so zapnutým mobilným internetom,“ usmial sa mladík, ktorý nám porozprával 
aj o tom, ako najradšej trávil či trávi svoj voľný čas. 

PODARILO SA MU DOSTAŤ DO KRÁĽOVSKÉHO 
INŠTITÚTU MEDZINÁRODNÝCH VZŤAHOV

  Priznal, že na pomery bežného študenta trávi voľný čas asi dosť netradič-
ne. Podarilo sa mu totiž dostať sa do Kráľovského inštitútu medzinárodných 
vzťahov ako jeden z najmladších členov, a tak vo voľnom čase rád profi tuje 
zo svojho členstva v tomto prestížnom medzinárodnom klube a zúčastňuje sa 
ich rôznych konferencií s hlavami štátov, ministrami a podobne, ako napríklad 

19-ročný Svidníčan Maxim Sebastian Stecenko študuje vo Veľkej Británii 
a chce byť veľvyslancom USA v niektorej z krajín Vyšehradskej štvorky 

 Fotenie na reprezentačné účely školy v no-
vootvorenej Chaplaincy Lounge

Počas Mariánskej procesie do Grotto, ktorú 
Svidníčan viedol ako Chaplaincy Prefect
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19-ročný Svidníčan Maxim Sebastian Stecenko študuje vo Veľkej Británii 
a chce byť veľvyslancom USA v niektorej z krajín Vyšehradskej štvorky 
s ministrom zahraničných vecí Japonska v júni tohto roku. 
  „Svoj voľný čas zvyknem tráviť aj prípravou na rôzne debatné a rečnícke 
súťaže, ktorých sa môj debatný tím zúčastňuje, ako aj prípravami na mode-
lové zasadnutia Organizácie spojených národov, kde som naposledy viedol 
delegáciu reprezentujúcu Slovenskú republiku. Letá zvyknem tráviť na letných 
školách. Minulé leto na Yale University a University of Oxford, kde toto leto pre 
zmenu stážujem. Ak sa nevenujem týmto skôr intelektuálnym voľnočasovým 
aktivitám, tak rád čítam historickú fi kciu, biografi e a historické knihy, v posled-
nom čase obzvlášť o Republike Poľskej koruny a Litovského veľkokniežatstva 
od Pawła Jesienicu alebo si pozriem dokument, či už v kine alebo na Netfl ixe. 
Čo sa týka športu, tak si vždy rád zaplávam v olympijskom bazéne na našej 
škole alebo aj v lete u nás doma, pobicyklujem v Údolí smrti a v zime zas 
zalyžujem v Tatrách alebo na Jaworzyne v Krynici.“ 

NAJVIAC MU CHÝBA RODINA  
  19-ročný Svidníčan v rozhovore pre naše rodiny priznal, že v začiatkoch mu 
vo Veľkej Británii, samozrejme, najviac chýbala rodina, no po čase si zvykol. 
Po určitom čase mu však začala chýbať aj tá tradičná slovenská a rázová 
východniarska nátura, ako aj ľúbozvučná rusínčina. 
  „Samozrejme, chýba aj slovenská komunita, ktorá nie je veľká - prvého slo-
venského stredoškolského študenta sa mi podarilo stretnúť až po roku a pol 
na modelovom zasadnutí Organizácie spojených národov (OSN) vo Felstede,“ 
podotkol Maxim Sebastian Stecenko, ktorý sa vždy najviac teší na rodinu a 
keď letí naspäť na Slovensko, tak aj na babkine pirohy a bryndzové halušky.   
  „Nemôžem taktiež nespomenúť naše a poľské Tatry, na ktoré sa vždy teším, 
najmä v zime, nakoľko všetci vieme, že vo Veľkej Británii veľmi veľa možností 
na lyžovanie niet.“ 

V SEPTEMBRI SA DO LONDÝNA VRÁTI
  Ako sme už uviedli, Maxim Sebastian Stecenko svoje štúdium v Anglicku 
už ukončil a ako nám povedal, 
odvtedy už stihol zopár vecí. Od 
účasti na letnej škole diplomacie 
Kráľovského Inštitútu pre Me-
dzinárodné Vzťahy po stáž na 
University of Oxford Summer 
School, kde čaká na výsledky 
zo skúšok A levels, ktoré bude 
mať 17 augusta. 
  V septembri sa do Londý-
na vráti, pretože začína jeho 
bakalárske štúdium v odbore 
Historická veda (History) na Lon-
don School of Economics and 
Political Science (momentálne 
piata najlepšia univerzita na 
svete v odbore Historická veda 
podľa QS Ranking), ktorú som 
si vybral spomedzi iných prestíž-
nych svetových univerzít, kde 
bol prijatý. Jednou z jeho túžob 

je napísať v najbližších štyroch rokoch knihu o čiernom trhu v okupovanom 
Paríži v rokoch 1940-44.
  „Vo Veľkej Británii mám v úmysle ostať až do ukončenia magisterského 
štúdia. Na doktorandské štúdium by som sa už chcel vrátiť do môjho rodiska, 
do Spojených štátov amerických, kde po ukončení štúdia plánujem vstúpiť do 
United States Foreign Service (Diplomatický zbor Spojených štátov americ-
kých) s úmyslom stať sa veľvyslancom USA, podľa možností v jednej z krajín 
V4, a takýmto spôsobom ostať v Slovenskej republike alebo aspoň blízko k 
nej,“ uzavrel náš rozhovor 19-ročný Svidníčan Maxim Sebastian Stecenko. 

(ps, foto: archív M. S. Stecenko)

S rodičmi pred Leavers DinnerFoto do školského týždenníka po prijatí na Yale

Po víťazstve v Campion Cup

Počas Formal Dinner, ktoré mávali dvakrát za akademický trimester
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Najnavštevovanejšie podujatie severovýchodu Slovenska vás očakáva 
Príďte sa zabaviť na 50. Bardejovský jarmok 
  Uličky krásneho starobylého historického mesta Bardejov v 
závere augusta opätovne ožijú na štyri dni netradičným ruchom 
obchodníkov, remeselníkov, umelcov a návštevníkov už 670. 
ročníka historického a 50. ročníka novodobého Bardejovského 
jarmoku. 

  Ťahákmi sú vo štvrtok vystúpenia ADAMA ĎURICU a KOL-
LÁROVCOV, v piatok zahviezdi SYMFOBIA, sobotnú horúčku 
vyvolajú BILLY BARMAN, MODERN TALKING RELOADED, PILC 
C a nedeľa vyvrcholí koncertom rockovej legendy OLYMPIC.
Od 24. do 27. augusta 2023 na ploche 4 800 m2 sa v Bardejove 
predstavia trhovníci so svojou širokou ponukou spotrebného tova-
ru, pohostinské stánky s jarmočnými gurmánskymi špecialitami a 
občerstvením. Remeselníci so svojimi výrobkami zaplnia „Uličku 
remesiel“ a nemali by chýbať ani zábavné atrakcie a lunaparky. 
Pre návštevníkov jarmoku je v príprave množstvo sprievodných 
podujatí. Neoddeliteľnou súčasťou bude aj tento rok kultúrny 
program rôznych hudobných žánrov - vystúpenia folklórnych 
súborov, hudobných kapiel a umeleckých telies.

Jubilejný jarmok čaká jubilejnú účasť
  Riaditeľ Oblastnej organizácie cestovného ruchu (OOCR) „ŠARIŠ“ 
- Bardejov Radomír Jančošek k tomu hovorí:  "Mesto Bardejov, ako 
hlavný organizátor tohto výnimočného obchodno-spoločenského 
a kultúrneho podujatia, trhovníkov, ale aj všetkých návštevníkov, 
pozýva navštíviť mesto, či už v termíne jarmoku alebo aj mimo 
neho. Jubilejný jarmok si vyžiadal aj silné mená vystupujúcich, 
ktorí bezpochyby prilákajú desiatky až stovky tisíc návštevníkov. 
Veď len počty stánkov dosahujú pol tisícky a predávajúcich bude 
cez tisíc. Návštevníkov čakajú štyri dni hodovania, hudby, tanca 
a dobrej nálady tohto výnimočného obchodno-spoločenského a 
kultúrneho podujatia. V „Uličke remesiel“ sa predstavia so svojimi 
výrobkami remeselníci a nebude chýbať množstvo sprievodných 
podujatí - výstavy, zábavné atrakcie a lunaparky, či detský jarmok, 
ktoré zaplnia priľahlé ulice v centre mesta.“
  „Hovoriť o tom, že Bardejovský jarmok svojou výnimočnosťou už 
dávno presiahol význam mesta, ba i regiónu a stal sa očakávanou 
udalosťou na celom Slovensku hádam ani nemá zmysel: svedčia 
o tom čísla o trhovníkoch, i ohlasy ich i návštevníkov jarmoku.
  Pre ilustráciu tohto konštatovania iba niekoľko náhodných čísiel: 
na záujem a zvedavosť návštevníkov bude pripravených vyše 300 
predajcov spotrebného tovaru, vyše 30 poskytovateľov občerstvo-
vacích a stravovacích služieb, čaká na vás vyše 70 zábavných 
atrakcií, v rámci tradičnej Uličky remesiel svoj záujem potvrdilo 
vyše 170 remeselníkov, v športovej hale Mier bude pripravená 
výstava nábytku, v priestore pred ňou budete môcť vzhliadnuť 
vyše 40 vystavovaných automobilov rôznych značiek, a ak by vás 
takáto ponuka mierne unavila, v ponuke bude aj prezentácia vín 
partnerských miest. A už iba dovetok - čísla sú o 10-15% vyššie, 
ako po minulé roky, čo tiež svedčí o stúpajúcom trende záujmu...  
  A propos: partnerské mestá...K dnešnému dňu máme ofi ciálne 
potvrdenú účasť delegácií z desiatich partnerských miest, to zna-

mená, že počas jarmoku privítame zhruba 30 našich zahraničných partnerov, 
vrátane viceprimátora francúzskeho mesta Calais pána Pascala Pestré...
  Hovorí sa však, že nielen chlebom je človek živý, a tak jarmočníkov čaká aj 
bohatý sprievodný kultúrny program: vo štvrtok 24. augusta o 16.00 hod. sa 
na Radničnom námestí uskutoční ceremoniál jeho slávnostného otvorenia 
(očakáva sa účasť mnohých významných osobností...), súčasťou otvorenia 
bude vystúpenie populárnych Kollárovcov,a bodku za štvordňovým jarmoč-
ným programom dá v nedeľu večer hudobná legenda - skupina Olympic,“ 
skonštatoval hovorca mesta Bardejov Štefan Hij.                                      (pn)

SPRIEVODNÉ AKCIE: 
OKRESNÁ VÝSTAVA OVOCIA A ZELENINY ZÁHRADKÁROV: 
Kultúrne a turistické centrum - PSD, Radničné námestie 24
DETSKÝ JARMOK: 27.8.2023 (nedeľa) od 14.00 - Promenádny park
VÝSTAVA NÁBYTKU:  24.8. - 27.8.2023 Športová hala Mier, ul. Mlynská 1 
„VÍNO PARTNERSKÝCH MIESTA MESTA BARDEJOV“: 
24.8 - 27. 8. 2023 - Radničné námestie
ULIČKA REMESIEL: prezentácia ľudovoumeleckých remesiel s ukážkami 
výroby: 24.8 - 27.8.2023 - Radničné námestie
VÝSTAVA AUTOMOBILOV - AUTOSALÓN 2023: 25.8. - 26.8.2023 
(piatok – sobota) - parkovisko pred ŠH, ul. Mlynská
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  V obci Vápeník sa v sobotu 22. júla uskutočnila spomienková 
slávnosť venovaná významnej osobnosti nášho regiónu - Ivanovi 
Žakovi. Podujatie pripravilo Občianske združenie JAMARO v 
rámci projektu Ivan Žak - bard podduklianského kraja, ktoré bolo 
realizované s fi nančnou podporou Fondu na podporu kultúry 
národnostných menšín. 

Spomienka na významnú osobnosť nášho regiónu - Ivana Žaka

  Cieľom spomienkovej slávnosti bolo pripomenúť si život a tvorbu Ivana Žaka 
- ľudového spisovateľa, básnika, kronikára obce Vápeník, zberateľa folklóru, 
veľkého rodoľuba, ktorý sa zapísal nielen do histórie svojej rodnej obce, ale 
i do dejín nášho kraja pod Duklou, ktorý nadovšetko miloval.  

  Ivan Žak sa narodil 27. apríla 
1896 vo Vápeníku a zomrel ako 
76-ročný 11. novembra 1972 v 
rodnej obci, kde je aj pochovaný. 
Po vzniku Československej repub-
liky patril medzi najpopulárnejších 
veršovníkov nielen pod Duklou a 
na Makovici, ale aj na východnom 
Slovensku a i za hranicami svojej 
vlasti. 
  Bol autorom príležitostnej poézie 
piesňového typu, ktorá vychádza-
la z jeho rodného lemkovského 
folklóru. Jeho básne sa vyznačujú 
aj humorom, satirou, ľudovou 
múdrosťou a sviežosťou jednodu-
chého slova. Láska k rodnej reči 
v tvorbe Ivana Žaka je výrazne 
spätá s láskou k rodnému kraju, 
k rodnej Makovici a Beskydám. 
V jeho tvorbe je mnoho básní i 
autobiografi ckého charakteru. Bol 
i veľkým zberateľom ľudového 

folklóru, najmä prísloví a ľudových zvykov. Literárna tvorba, ktorá tu po ňom 
zostala, už roky obohacuje ďalšie generácie. 
  Ivan Žak sa radí medzi tých ľudových básnikov, ktorý už počas svojho života 
svojou tvorbou zaujal veľa čitateľov a jeho literárnu činnosť ocenili i mnohí 
kolegovia a odborníci, ale i domáci a zahraniční politici a predstavitelia spo-
ločenských organizácii. 
  V podobe svojich básni a jeho svedectiev v kronike obce Vápeník zanechal 
budúcim generáciám bohaté dedičstvo nielen z dejín obce, ale čitateľom 
kroniky ponúka spoznávať i krásne ľudové zvyky a tradície v obci, ktoré si jej 
obyvatelia uchovávali a odovzdávali z generácie na generáciu.

  O veľkosti osobnosti Ivana Žaka svedčia i fakty, že po 50. rokoch od jeho smrti 
na neho jeho rodná obec i jeho rodáci nezabúdajú. Obec Vápeník ho už pred 
piatimi rokmi zaradila medzi významné osobnosti obce a tohto roku Občianske 
združenie JAMARO pripravilo spomienkovú slávnosť, ktorá sa začala panychí-
dou nad hrobom Ivana Žaka. Panychídu na cintoríne odslúžil grécko-katolícky 
správca farnosti o. Miroslav Čerňanský spolu s pravoslávnym kňazom, Prot. 
Demeterom Lipinským, ktorý pochovával Ivana Žaka v roku 1972. 
  Spomienková slávnosť o živote a tvorbe Ivana Žaka pokračovala v kultúrnom 
dome obce, kde si prítomní vypočuli hudobno-literárne pásmo Ivan Žak - bard 
podduklianského kraja, ktoré pripravila A. Knežová spolu s FSk Stropkovčani. 
Celé hudobno-literárne pásmo umocňovali jeho básne a bohatá prezentácia. 
Súčasťou podujatia bolo i slávnostné otvorenie stálej expozície venovanej 
životu a tvorbe I. Žaka v priestoroch kultúrneho domu obce, o ktorého výstavbu 
sa pričinil práve Ivan Žak. 
  Na podujatí sa okrem Vápenčanov a obyvateľov okolitých dedín zúčastnili 
i členovia rozvetvenej rodiny Ivana Žaka - jeho vnuci a pravnuci, ako aj po-
zvaní hostia, medzi ktorými bola i riaditeľka SNM - Múzea rusínskej kultúry 
v Prešove Ľuba Kraľová.
  Touto cestou sa chce Občianske združenie JAMARO poďakovať všetkým 
tým, ktorí prijali pozvanie na spomienkovú slávnosť, aby historická pamäť 
mena Ivana Žaka bola stále živá.

J. Krajkovič, 
predseda o.z. JAMARO

Spravodajstvo 

  Slovenský deň na krakovskom námestí v stredu uplynulý týždeň otvorila 
generálna konzulka SR v Krakove spolu s podpredsedom Prešovského samo-
správneho kraja, riaditeľmi Slovenského inštitútu vo Varšave, Visit Slovakia 
(Slovakia Travel Polska) a Ľubovnianskeho múzea, ale aj predstaviteľmi mesta 
Krakov a malopoľskej samosprávy a riaditeľom IMAGO Centrum Sztuki Ludowej. 

Krakovské Hlavné námestie žilo slovenským folklórom

  Na hlavnom pódiu celý deň zneli slovenské melódie v podaní Júlia Masnicová trio a Janoštinovcov 
zo Zuberca. Zatancovali folklórne súbory FS Makovica zo Svidníka a Folklórny súbor Jánošík Svit. 
Návštevníci mali možnosť spoznávať krásy a turistické atrakcie Slovenska ako napríklad, hrad 
v Starej Ľubovni spolu s orlom Eratom, Oravu a mesto Trstená, mesto Spišská Nová Ves a 
Slovenský Raj, Vysoké Tatry, ponuku cestovného ruchu v Žilinskom kraji, na Liptove a v Turci. 
  „Slovenský deň“ sa podarilo zorganizovať v rámci 47. ročníka Medzinárodných trhov ľudo-
vého umenia v Krakove. Je to podujatie, ktoré patrí medzi najväčšie a najstaršie svojho druhu 
v regióne. Svidnícka Makovica sa tak predstavila na jednom z najkrajším námestí v Poľsku a 
možno aj v Európe. 
  Dodajme, že Slovensko a Poľsko majú vyše 500 kilometrovú spoločnú hranicu. Po jej oboch 
stranách žijú tradície ľudového umenia - folklóru, hudby, tanca, spevu a ľudovej umeleckej výroby. 
Zástupcovia Slovenského inštitútu vo Varšave veria, že ľudová hudba, spev a tanec zo Šariša, 
Spiša, Liptova a Oravy v Krakove potešili a rozveselili. 

(pn)
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Úradná správa č. 4 zo dňa 10. augusta 2023
SEKRETARIÁT:                 

   Oznamuje FK OOFZ Svidník, že výsledky, tabuľky, úradné správy, ŽK, ČK, 
strelcov gólov, rozpis zápasov a tlačivá OOFZ nájdu na stránke: www.svidnik.
obfz.futbalovekluby.sk a na www.futbalnet.sk
   Oznamuje FK OOFZ Svidník, že im v ISSF bola vystavená zberná faktúra 
za mesiac júl, ktorá je splatná do 15.8.2023 (utorok).
   Od 14.8.2023 do 25.8.2023 čerpá sekretár OOFZ dovolenku.

ŠTK OOFZ:
   Schválila výsledky stretnutí 1. kola 7. ligy dospelých
   Na základe oznámenia ŠK Orlík Vyšný Orlík o nenastúpení na stretnutie 
1. kola 7. ligy dospelých Rovné - V. Orlík, pre nedostatok hráčov, kontumuje 
stretnutie Rovné - V. Orlík 3:0 kont., podľa SP čl.82, do pozornosti DK, po-
platok 10,- eur
   Na základe oznámenia TJ Topľan Kalnište o nenastúpení na stretnutie 1. 
kola 7. ligy dospelých Radoma - Kalnište, pre nedostatok hráčov, kontumuje 
stretnutie Radoma - Kalnište 3:0 kont., podľa SP čl.82, do pozornosti DK, 
poplatok 10,- eur
   Berie na vedomie odstúpenie ŠK Orlík Vyšný Orlík zo súťaže 7. ligy dospe-

lých, v nasledujúcich kolách majú súperi voľno, poplatok 10, - eur - V. Orlík
KR A DZ OOFZ:

3. KOLO - 7. LIGA MAJSTROVSTVÁ OOFZ DOSPELÍ - 
20.8.2023 O 16.00 HOD.:

   Radoma - Tisinec - 19.8.2023, Chotča - Lúčka, Sitníky - Miňovce, Stročín - 
Breznica, Rovné - Giraltovce, Kuková - Kalnište, Mestisko - V. Orlík.

DK OOFZ:
   1. Trestá ŠK Orlík Vyšný Orlík za nenastúpenie na stretnutie 1. kola 7. 
ligy dospelých Rovné - V. Orlík, fi nančnou pokutou 100,- eur, podľa RS čl. 
14/c,25/a poplatok 10,- eur
   2.Trestá TJ Topľan Kalnište  za nenastúpenie na stretnutie 1. kola 7. ligy 
dospelých Radoma - Kalnište, fi nančnou pokutou 100,- eur, podľa RS čl. 
14/c,25/a poplatok 10,- eur
   Úradná správa OOFZ uverejnená v okresných týždenníkoch má informatívny 
charakter a nemusí obsahovať všetky informácie. Kompletná a záväzná je 
Úradná správa OOFZ zverejňovaná na stránke: www.svidnik.obfz.futbalo-
vekluby.sk

OOFZ Svidník

   HK Lion Svidník ponúkol skvelé hokejové zážitky ľuďom 
zo Svidníka a okolia už v uplynulej zimnej sezóne, no a nie-
čo podobné chystá aj pre blížiacu sa novú zimnú sezónu. 

   Hoci vonku máme, samozrejme, 
leto a príjemné teplo počasie, ktoré 
praje letným športom, nezaostávajú 
ani športy patriace k zime. Na mysli 
máme hokej, ktorý v uplynulú zimu 
lákal na novučičký svidnícky zim-
ný štadión hlavne vďaka aktivitám 
Hokejového klubu Lion Svidník a 
Športového klubu Centrum Svidník. 
   Pod vedením prezidenta Patrika 
Palka tieto kluby pripravili skutočné 
hokejové lahôdky v podobe exhibič-
ných hokejových zápasov. V jednom 
z nich sa predstavil napríklad aj 
Peter Bartoš, legenda košického a 
slovenského hokeja. Mnohonásobný 
slovenský reprezentant si zahral v 
drese svidníckych levov a ocenil 
aktivity partie okolo Patrika Palka. 
   Podľa dostupných informácií HK 
Lion Svidník a ŠK Centrum Svidník 
pripravujú na novú zimnú sezónu ho-
kejovú ligu, do ktorej sa ešte hokejoví 
zanietenci stále môžu prihlásiť. No 
a prípravu na novú sezónu hokejisti 
HK Lion Svidník spúšťajú pomaly aj 
na ľade, zatiaľ, samozrejme, mimo 
Svidníka, keďže ľadová plocha v 
meste pod Duklou bude k dispozícii 
až o pár týždňov.    
   Svidnícke levy si to preto za priateľ-

ským medzinárodným zápasov 
namieria do Maďarska. Keďže 
zápas odohrajú v meste ne-
ďaleko slovensko-maďarskej 
hranice, ak budeme mať chuť 
a čas, neváhajte a prípadne 
vycestujte za nami. 
   Ak to nevyjde, nevadí, ho-
kejová liga vo Svidníku v réžii 
HK Lion Svidník a ŠK Centrum 
Svidník vám počas zimnej 
sezóny ponúkne množstvo 
hokejových zážitkov. 

(pn) 

Vo Svidníku chystajú medzinárodnú hokejovú ligu a za prípravným zápasom 
vycestujú do Maďarska 

   Po prehre 1:3 v úvodnom kole, ktoré bolo jarmočným derby zápasom v 
susednom Stropkove, sa treťoligoví svidnícki futbalisti v uplynulú sobotu 12. 
augusta predstavili v neďalekom Bardejove. 
   V pomernom vyrovnanom prvom polčase sa domáci ujali vedenia až v 42. 
minúte. Zverenci trénera Tomáša Susla po prestávke pridali na dôraze a v 58. 
minúte vyrovnal Lukčo. V 76. minúte rozhodca proti Svidníku odpísal pokutový 
kop a domáci znovu viedli, avšak Svidníčania sa nevzdávali a v 85. minúte na 
konečných 2:2 vyrovnal Pablo Felipe Rabelo Dos Santos. 
   Inak, bol to zápas plný žltých kariet. Domáci videli päť žltých a dokonca aj jednu 

červenú kartu, svidníckym hráčom rozhodca udelil dokonca sedem žltých kariet. 
   Zostava Svidníka: Janošík - Pablo Felipe Rabelo Dos Santos, Ducár, Lukčo, 
Makara, Aldahir Jimenéz Yánez, Pončák, Guilherme Sergio dos Santos Lima 
(78. Jobko), Palaj, Fedor, Gabriel Chukwuwenuba Ebede.   
   Dodajme, že trénerom 1. FK Svidník je Tomáš Suslo, jeho asistentom Rastislav 
Kupec a technickým vedúcim Milan Koša. 
   Najbližšiu sobotu 20. augusta o 11. hodine hrajú Svidníčania v Košiciach proti 
Slávii TU, ďalšiu nedeľu 27. auguste o 16.30 v Spišskom Podhradí a doma 
sa predstavia až v nedeľu 3. septembra o 16.00 hod. proti Fiľakovu.        (pn) 

III. LIGA / BŠK Partizán Bardejov - 1. FK Svidník 2:2 (1:0)
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    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

Kto daroval krv? 
  V pondelok 7. a 9. augusta prišlo na Hematologicko-transfúzne oddelenie 
svidníckej nemocnice darovať krv 26 bezpríspevkových darcov: 
  Alena Venglovičová (prvodarca), Simona Hlivjaková (prvodarca), Jozef 
Venglovič (39), Jozef Venglovič (9), Marián Bednarik (16), Marianna Hurná 
(4), Róbert Hreško (46), Martin Slivka (39), Vasil Lakata (14), Jana Rišková 
(39), Oliver Volohda (2), Vladimír Perhač (94), Patrik Pališin (15), Tomáš 
Vasilenko (30), Marián Kost (9), Ivan Balažy (29), Ľudmila Dudašová (30), 
Viktória Hamarčáková (28), Štefan Janočko (33), Ján Šotik (19), Karol Mydla 
(4), Adrián Slivovič (8), Viliam Hic (6),  Daniela Madzinová (11), Róbert Bzdiľ 
(8), Antónia Rudyová (5). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! Územný spolok SČK vo Svidníku

Odišiel, ako si to osud prial, 
v našich srdciach zostáva veľký žiaľ. 

Prestalo srdiečko tĺcť, prestali sa ústa smiať, 
budeme, s láskou na Teba spomínať... 
S hlbokým zármutkom a žiaľom v srdci 

oznamujeme, že nás 4. augusta 2023 vo veku 
73 rokov, navždy opustil náš 

milovaný manžel, otec, dedko a brat

MICHAL HUŽVEJ ZO SVIDNÍKA
    Ďakujeme všetkým, ktorí ho sprevádzali na jeho 
poslednej ceste, za prejavy sústrasti a kvetinové 
dary. 
  S láskou a úctou smútiaca manželka Anna, synovia Slavomír a Ľuboš 
s rodinami, sestry Mariena a Dana z Humenného, a ostatná rodina 

PODDUKLIANSKE NOVINKY 
  si môžete kúpiť v novinových stánkoch, ale aj u súkromných predaj-
cov. Napríklad v bufete v nemocnici, v Essprese v OD Profi t, v trafi ke 
v OD Profi t, na benzínových pumpách, v nákupnom centre Kaufl and, 
v nákupnom centre Makos, vo večierke (bývalý Labun), vo večierke P. 
Krajňáka, či v Liker Shope pri AB-čke.  
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MAJERNÍK, Miroslav: Posledný autobus 
do Viedne. Bratislava, Vydavateľstvo Spol-
ku slovenských spisovateľov 2023. 201 s.
  Emigrácia, to divné cudzie slovo ktoré na sú-
časného bežného človeka útočí denne z každej 
strany. Slovo, ktoré nerešpektuje nijaký čas, sa 
vám čoraz hlbšie vrýva do podvedomia... Emigrácia 
vysťahovalectvo tu bolo skôr ako potopa. Ľudia sa 
sťahovali z miesta na miesto v behu dejín stále. 
Jedni boli nespokojní s chudobnou krajinou, ktorá 
ich nedokázala uživiť. Druhí so zlými vládcami, 
ktorí im zakázali myslieť a iní iba preto, aby si život 
obohatili novým poznaním a prežili nezvyčajné dob-
rodružstvo. Tento neduh nespokojnosti, keď človek 
opustí svoju vlasť, neobišiel ani maličký národ v 
strede Európy. Len čo vrchnosť v polovici devät-
násteho storočia uvoľnila opraty poddanstva, tak sa národ z pod Tatier začal 
sťahovať najčastejšie pre chudobu. Znova prišla bieda a Slováci sa sťahovali 
aj za prvej republiky. Za lepším životom sa sťahovali aj za čias budovania 
socializmu, ale najväčším paradoxom je, že so sťahovaním pokračujeme v 
ére demokracie až doteraz. A práve sťahovanie za lepším životom v čase 
budovania socializmu, teraz už z čisto historického pohľadu, zaujalo autora 
tejto knihy. Aké boli pohnútky aktérov jeho príbehu pri odchode za hranice a 
či sa naplnili ich predstavy o lepšom živote v ďalekej cudzine?

SPIŠÁK, Karol (17.8.1941-13.3.2007)
  Slovenský režisér a herec Karol Spišák sa narodil 17. augusta 1941 v Bra-
tislave, no rodičia sa presťahovali do Nitry. Pochádzal z robotníckej rodiny 
a bol odchovaný železnicou. Keď mal 16 rokov prišiel o rodičov, staral sa o 
neho starší brat a rodina na Morave. Mladý chlapec sa túžil stať režisérom, no 
nedostal sa na VŠMU, a tak začal študovať Pedagogickú fakultu, kde strávil 
rok. Po roku bol prijatý na VŠMU, kde študoval pod vedením J. Budského. Po 
skončení vysokej školy sa vrátil do Nitry, do divadla Andreja Bagara. Postupne 
sa vypracoval a stal sa nielen výborným režisérom, ale aj riaditeľom divadla. 
Tu režíroval divadelné hry. Veľkú stopu zanechal aj ako režisér v televízii 
vo fi lmoch Čaj u pána senátora, V tieni vlkov, Adam Šangala, Demeterovci, 
Výmysly uja Elektróna či Vzbúrené mesto. Karol Spišák bol aj herec. Svoje 
herecké umenie ukázal v mnohých televíznych inscenáciách, ale aj vo fi lmoch 
Sám vojak v poli, Mŕtvi nespievajú a v mnohých ďalších. Karol Spišák zomrel po 
dlhej chorobe 13. marca 2007 v Nitre. Jeho štafetu prebrali jeho dvaja synovia. 

ROHOŇ, Juraj  (15.8.1773-20.10.1831)
  Bol slovenský spisovateľ, zberateľ ľudových piesní, národný buditeľ a 
evanjelický kňaz. Udržiaval osobné kontakty s Pavlom Jozefom Šafárikom a 
Jánom Kollárom. Účastnil sa na organizovaní tamojšieho národného života 
a šíril osvetu. Prvé literárne diela napísal už počas svojich štúdií, kedy vznikli 
oslavné básne na jeho profesora. Písal básne po slovensky, latinsky a po 
maďarsky. Vydal viacero prác obraňujúcich Slovákov pred znevažovaním. 

Manželka sa veľmi skoro vrátila z pravidelnej schôdzky s priateľkami.
- Čo sa stalo? čuduje sa manžel.

- Ále... Dnes sme prišli všetky, takže sme nemali o kom hovoriť.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 15. augusta - Nanebovzatie Preblahoslavenej panny Márie, slávnosť: 
18.00 ZBP Margita, v Mestisku o 17.00, Streda 16. augusta: 6.30 + Ján, 18.00 
+ Ivan, Štvrtok 17. augusta: 6.30 ZBP Zoja s rod., 18.00 + Katarína, Mária, 
Piatok 18. augusta: 6.30 ZBP Peter, Eva, Eva, 18.00 + Štefan, v Mestisku o 
17.00, Sobota 19. augusta: 8.00+ Helena, Mária, Anna, Eva, v Domove dô-
chodcov o 15.30 ZBP rod. Sivákovej, Billej, Nedeľa 20. augusta: 8.00 + Michal, 
Anna, Mária, 10.30 ZBP Miroslav, Anna, 18.00 + Janka, v Mestisku o 9.15. 

OZNAMY:
   V utorok 15 augusta je prikázaný sviatok Nanebovzatie preblahoslavenej 
Panny Márie. 
   V stredu 16. augusta je odchod autobusu pre pútnikov, ktorí ste sa prihlá-
sili do Medžugoria, o 14.00 hod. z parkoviska pri Dome kultúry (kino). Zraz 
pútnikov je o 13.30 hod.    

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 15. augusta: 17:00 - Zosnutie Presv. Bohorodičky (prikázaný sviatok) 
- Za farnosť, Streda 16. augusta: 17:00 + Irena, Štvrtok 17. augusta: 7:00 + 
Helena Štecová (40 dňová), Piatok 18. augusta: 17:00 Za zdravie a Božie 
požehnanie pre Helenu, Sobota 19. augusta: 7:00 + Zuzana (40 dňová), 
Nedeľa 20. augusta: 9:00 Za farnosť.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 15. augusta - Zosnutie Presvätej Bohorodičky, Prikázaný sviatok, 
Myrovanie: 6.30 * Za farnosť csl., 12.00 * Johanka, Matiáš, Jana csl., 18.00 * 
Filip, Šimon, Katka, Anatolij slov., Streda 16. augusta: 6.30 + Anna Siváková, 
18.00 + Michal, Štvrtok 17. augusta: 7.00 Kláštor sestier Baziliánok, 12.00 
+ Mikuláš, Mária a ost. s rod., Ruženec za závislých s komunitou Cenacolo 
od 17.15 hod., 18.00 + Jozef, Anna, Jozef, Mária, Peter, Piatok 18. augusta: 
6.30 + Anna Didiková (ročná lit.), 18.00 * Patrícia, Sobota 19. augusta: 7.00 
+ Juraj / + Helena Kundrátová, Ivan Murín (týždňová lit.), Nedeľa 20. augus-
ta: 7.00 Ruženec a 1. Čas, 8.00 * Za farnosť, 10.30 * Veronika csl., 18.00 * 
Mária, Anna s rod.,

OZNAMY:    
    19. a 20. augusta je odpustová slávnosť v Ľutine. Do spoločného autobusu 
sa môžete zapísať v sakristii najneskôr do stredy. 
   V utorok 15.8. je prikázaný sviatok Zosnutia presv. Bohorodičky; bohoslužby 
sú: 6:30, 12:00 a 18:00 slov. s myrovaním. V pondelok po večernej liturgii bude 
Veľká večiereň pred sviatkom Zosnutia s uložením pláštenice. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   Od pondelka do piatku: 6.00 hod: sv. liturgia, 17.00 hod.: Večierňa. Vo 
sviatky: 7.30 hod.: Utreňa, 9.00 hod.: sv. liturgia, Nedeľa: 7.30 hod.: Utreňa, 
9.00 hod.: sv. liturgia. 

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042. 
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  V obci Stročín sa v sobotu 5. augusta konal Festival tradičnej 
ľudovej kultúry. Festivalový program pre priaznivcov tradič-
nej kultúry bol plný nádherných speváckych, hudobných či 
tanečných vystúpení v podaní FS KOŇUŠANE, Svidníckych 
heligonkárov, speváčok ľudových piesní Ľudmily Lukáčovej a 
Simony Kašper. 

Z Festivalu tradičnej ľudovej kultúry v obci Stročín Z Festivalu tradičnej ľudovej kultúry v obci Stročín 

  Program spestrili aj veľmi talentované svidnícke mažoretky, prítomných 
rozosmial humorným slovom Jožko Jožka a hlavným programom dňa však 
bolo vystúpenie cimbalovej hudby Primáš. Kultúrny areál sa rozozvučal 
nádhernou ľudovou hudbou, rozvoniaval dobrým jedlom a po celý deň tam 
vládla vynikajúca atmosféra. Síce počasie v deň festivalu nevyzeralo nádejne, 

neprekazilo nám naše vynaložené úsilie s jeho organizáciou a nakoniec sme 
si užívali v kultúrnom areáli obce krásne slnečné popoludnie plné kvalitných 
folklórnych vystúpení. 
  Touto cestou sa chceme zároveň poďakovať aj ďalším sponzorom, ktorí 
nám materiálne či fi nančne pomohli zrealizovať toto podujatie: AGISS, s.r.o., 
SORBEL, s.r.o., Kamenárstvo Fiľarský, Pekáreň Šandal, JEMIdent, s.r.o., Jiří 
Nedviď, Ján Hirčko, ALNA SK, s.r.o., Anna Nemcová, Peter Gula, Peter Pilip, 
Imrich Murcko, Gonšenica Martin (kandidát na poslanca za stranu SMER-SD), 
Martin Ždiňák (kandidát na poslanca za stranu KDH), Stanislav Potoma, PZ 
Osie a Slovenský Červený kríž. Tešíme sa veľkej účasti a ďakujeme všetkým 
prítomným za navodenie úžasnej atmosféry, za milé slová, ktoré sú pre všet-
kých organizátorov asi tým najväčším poďakovaním.
  Festival tradičnej ľudovej kultúry v obci Stročín bol zrealizovaný vďaka fi nanč-
nej podpore z rozpočtu Prešovského samosprávneho kraja vo výške 1 500 eur. 

(os)


